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L’objectiu 
principal és 
que les pistes 
puguin obrir

Bars i restaurants anuncien 
noves mobilitzacions

Martinez Benazet, s’haurien de man-
tenir les mateixes restriccions men-
tre la taxa de reproducció estigui per 
sobre de l’1 comestà passant actual-
ment.  No els falta raó a propietaris 
de bars i restaurants quan argumen-
ten que els contagis no es produeixen 
habitualment als seus establiments, 
com ho demostra que els nous casos 
han continuat en augment després 
que es decretessin les restriccions que 
els afecten. En aquest sentit, ampli-
ar l’activitat durant unes hores molt 
concretes no hauria de suposar segu-
rament cap perill afegit per a l’expan-
sió del virus. Tot i així, el Govern, que 

E
ls propietaris de bars i res-
taurants han anunciat a tra-
vés de les xarxes socials no-
ves mobilitzacions perquè 
s’alleugereixin les restricci-

ons que pateix el sector per la pandè-
mia. Molts d’ells han expressat la seva 
indignació a través d’aquests matei-
xos mitjans després que durant la in-
auguració del Poblet de Nadal d’An-
dorra la Vella es veiessin importants 
aglomeracions de persones, el que els 
porta a pensar de nou que estan sent 
el cap de turc en aquesta crisi sanità-
ria. Tot i que en les útimes 24 hores 
hi ha hagut una certa contenció en el 

nombre de nous casos actius –s’han 
comptabilitzat 42– el cert és que segu-
rament el Govern podria optar per no 
efectuar cap canvi de les actuals me-
sures en vigor. I és que segons va expli-
car divendres el titular de Salut, Joan 

té les dades a la mà i compta amb els 
comitè d’experts, haurà de tenir mol-
ta cautela en les decisions que es pre-
nen els pròxims dies, tenint en comp-
te que alguns  ja estan parlant de ter-
cera onada d’aquesta pandèmia, que 
es produiria després de les festes na-
dalenques. L’objectiu principal hau-
ria de ser que es puguin obrir les esta-
cions d’esquí com més aviat millor, 
el que repercutiria positivament en 
molts sectors de l’economia, cosa que 
s’hauria de veure facilitada pel fet que 
Espanya vol fer el mateix, però mante-
nint els controls que es considerin ne-
cessaris pel que fa a l‘aprés-ski. 
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Fa uns dies, en escoltar la no-
tícia que Catalunya ampli-
ava el termini de confina-
ment perimetral, parlava 

amb una persona que penso que en-
tén força d’economia i em deia: «El 
proper any 2021 voldrem estar com 
estem ara. Venen temps difícils per 
l’economia del país». Em va sobtar el 
que em deia i li vaig demanar per què 
feia aquesta afirmació amb tanta fer-
mesa. La seva resposta va ser clara: a 
Espanya una injecció de diners de 
quasi cent cinquanta milions d’ eu-
ros no serà la solució de la crisis eco-
nòmica que es pateix i que s’agreuja-
rà encara degut a la pandèmia.

A Andorra no hi haurà injeccions 
econòmiques exteriors. Les que es 
rebin seran les de la vacuna, que són 
molt necessàries però això no arre-
glarà pas l’escenari tan complicat en 
el que econòmicament li tocarà viu-
re al Principat. És molt evident, i no 
ens en podem pas alegrar, que les re-
lacions internacionals s’han cuidat 
ben poc ens els darrers mandats de 
DA. Això és el que en pensem la majo-
ria de ciutadanes i ciutadans, em de-
ia el meu interlocutor. Semblava que 
hi havia molt bones relacions, teòri-
ques, amb Madrid, però amb Fran-
ça, que podia i havia d’haver estat el 
nostre millor aliat, és una evidència 
que no s’han fet pas les trobades que 
ell considerava que eren necessàries. 
I les teòriques bones relacions amb 
Madrid ara han demostrat el seu sos-
tre: ens han deixat ben sols amb el 
tancament de la frontera.

El meu interlocutor em deia que 
amb Catalunya creia que s’havia 
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d’haver buscat més entesa, que no 
n’hi havia prou amb un creuament 
de dades de contagis de la pandèmia. 
Les relacions amb els que tenim al 
costat, tant amb una banda com a 
l’altra del país, havien d’haver estat 
més fluides, amb molta mes conti-
nuïtat, i així ara ens tindrien en més 
consideració per a prendre algunes 
decisions. El proper any ja cal que 
ens preparem perquè «pinten bas-
tos» i si ara plorem, dintre de uns me-
sos voldrem plorar amb els mateixos 
ulls que ara.

Cal reconèixer que el govern ac-
tual té un escenari molt complicat,i 
que cada dia canvia i el complica 
més. Però no han pas treballat amb 
previsió ni amb perspectiva de futur. 
S’han adormit.

Cal que s’informi a la ciutadania 
i se la prepari. Cal prendre conscièn-
cia que el país està sol. No els regalem 
més l’oïda i cal que s’expliqui la reali-
tat i es prepari les empreses per a re-
estructuracions i maneres diferents 

de treballar.
El país està patint moltíssim i allò 

de «demà serà un altre dia» no conso-
la i, pel contrari, més aviat preocupa 
més. Potser ara toca pensar en el con-
sum intern i trobar la manera d’ex-
plotar recursos del país, tot i que de 
ben segur no serà una solució. Però sí 
és ben cert que parlem d’una orien-
tació que fa temps podia haver estat 
agafada amb ganes d’ajudar les peti-
tes empreses del país.

Les prohibicions és quelcom que 
a tots ens costa acceptar, tot i que la 
majoria les respectem, però no no-
més de prohibicions viu un país. Ca-
len mesures que aportin solucions i 
cal obrir el diàleg amb tots i cadas-
cun dels actors implicats, perquè no-
més ells coneixen la realitat i ja que 
ells són els que han de patir les con-
seqüències també tenen el dret de 
ser escoltats.

Escoltem-nos!!! H
Membre del Consell Nacional de Pro-
gressistes-SDP
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